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Onderwerp: Schriftelijke vragen SGP m.b.t. de brief van de bijenvereningen 

Geachte heer de Bruin, 

Op 2 juni 2023 ontvingen wij van u namens de fractie van de SGP Nunspeet vragen over de brief 

met betrekking tot de bijenvereningen. In deze brief gaan wij in op uw vragen. 

1. Uit de brief blijkt dat de verenigingen niet duidelijk hebben welke status het document 

heeft en dat er geen tijdspad bekend is. Op welke manier is er gecommuniceerd met de 

verenigingen en is daarbij voldoende duidelijk gemaakt wat de status van de 

toegestuurde brief is en is daarbij ook het tijdspad van de uitvoering van dit plan 

gedeeld? 

Antwoord vraag 1: /n dit geval gaat het om de gestuurde brief van 9 mei 2023 over de 

vergunning van het aantal bijenkasten binnen de gemeentelijke heideterreinen voor 

2023, zoals ook vermeld in de brief richting de verenigingen. In de vergadering van 16 

februari 2023 is afgestemd met wethouder Stoffer en de verenigingen dat er ambtelijk 

een voorstel komt richting de verenigingen met daarin een langetermijnvisie voor het 

houden van honingbijen en het plaatsen van bijenkasten. Recente onderzoeken naar de 

effecten van honingbijkasten op de ecologie van heidevelden, tonen aan dat de 

aanwezigheid van de honingbij een negatieve invloed heeft op wilde bijenpopulaties en 

andere nectar etende insecten (Bron: Henry en Rodet, 2018; Mallinger et al, 201; Wignall 

et al,, 2020; Smit et al, 2021). 

Het aantal geplaatste honingbijkasten is namelijk binnen de gemeentelijke 

heideterreinen veel hoger dan de draagkracht van de heidevelden. Het plaatsen van 

honingbijkasten op heidevelden, is slechts dan verantwoord wanneer er een gezonde 

balans heerst tussen verschillende insecten populaties (voorzorgsbeginsel). 

De reactie van de verenigingen nemen wij mee in een collegevoorstel omtrent het 

plaatsen van bijenkasten voor de vergunning van 2023. Zodat het college een integrale 

afweging kan maken voor het maximum aantal te plaatsen kasten in 2023. 

2. Erwordt gesproken over de staat van heide. De kwaliteit van de heidegebieden is de 

laatste jaren hard achteruit gegaan. De heide is 0.. erg vergrast. De gemeente is (voor 

een deel) verantwoordelijk voor het onderhoud van de heide. Is daarmee de gemeente 

Nunspeet ook medeverantwoordelijk voor de achteruitgang van de heidegebieden? 



Antwoord vraag 2: De achteruitgang van heide wordt (0.a.) veroorzaakt door vermesting 

(stikstofdepositie), klimaatopwarming, verdroging n intensivering van het landgebruik, 

en is daarmee dus niet een alleen een probleem binnen de gemeentelijke heideterreinen. 

De gemeente Nunspeet werkt hard om de negatieve effecten (zoals verzuring en 

overmatige vergrassing) van bovengenoemde factoren tegen te gaan, door het inzetten 

van schaapskuddes, het toepassen van steenmeel, maaien en chopperen waar mogelijk 

en het gecontroleerd branden van heideterreinen. 

Een van de negatieve effecten is het teruglopen van het aanbod aan nectardragende 

planten binnen het heide-ecosysteem, en dit zorgt voor een hogere voedselconcurrentie 

tussen wilde en gehouden bijen. Om onder andere deze reden zou de imkerij op 

heidevelden in natuurgebieden het beste flink terug gebracht dienen te worden ten 

gunste van de wilde bestuivers. Daarbij zijn wij ons natuurlijk wel bewust dat 

honingbijkasten ook een belangrijke educatieve functie kunnen hebben, Voor kinderen 

kan kennismaking met bijenkasten de belangstelling voor natuur vergroten. Het is zeker 

niet onze bedoeling bijenkasten volledig uit te bannen. 

In brief wordt gesuggereerd dat stichting EIS geen onafhankelijke partij is. Waarom heeft 

het college voor deze stichting gekozen en niet voor bijvoorbeeld een onafhankelijke 

ecoloog? 

Antwoord vraag 3: De gemeente Nunspeet heeft de Bosgroep als onafhankelijke ecoloog 

gevraagd een heidebeheervisie en heidebeheerplan op te stellen. Deze Ís nu n concept 

bijna gereed om richting college te gaan. De Bosgroep verwijst in deze visie richting 

stichting EIS voor expertise en wetenschappelijke kennis op het gebied van entomologie 

en het beheer van gezonden insectenpopulaties in natuurgebieden. Daarbij is Stichting 

EIS een kennisinstituut dat objectieve adviezen uitbrengt op basis van wetenschappelijk 

onderzoek, 

Het college stuurt een brief en vraagt de verenigingen om een reactie. Was het niet 

beter geweest om deze brief n een gesprek te bespreken? Dit om misvattingen te 

voorkomen. 

  Antwoord vraag 4: In het gesprek met wethouder Stoffer en de verenigingen is 

afgesproken dit schriftelijk te behandelen. En uiteindelijk wil de gemeente inderdaad 

graag tijdens de participatie rondom de nieuwe plannen (heidebeheervisie en 

heidebeheerplan) het gesprek aangaan met de verenigingen om dit in samenwerking 

concreet te maken. 

Welk (door de gemeenteraad geaccordeerde) beleid ligt ten grondslag aan het besluit 

het aantal bijenkasten terug te willen brengen? 

Antwoord vraag 5: Dit is besproken met wethouder M. Storteboom in een eerdere 

vergadering met de verenigingen (23 februari 2022). 

Ook wordt in de herstelmaatregelen Veluwe 2023, vastgesteld door Gedeputeerde Staten 

vermeld dat er een zoneringsplan nodig is om het behoud en herstel van de wilde bijen 

populaties, en het houden van honingbijen in goede banen te leiden. Het volgende wordt 

benoemd in het Herstelprogramma Heiden en Stuifzanden 2023 in paragraaf 6.4.20 



  

Burgemeester en wethouders van Nunspeet, 

Zoneringsplan Honingbij: “Provincie Gelderland wil samen met betrokkenen (onder meer 

imkers, gebruikers van honingbijen, zoals bestuivingsdiensten, terreinbeheerders, EIS en 

gemeenten) een plan laten opstellen om te komen tot een verantwoorde zonering van 

honingbijkasten. In dit plan aandacht voor flexibele aantallen en omvang van de kasten 

(omvang volken), anticiperend op bijvoorbeeld verminderde bloei of juist extra bloei. Het 

doel is de negatieve effecten op de inheemse wilde bestuivers te voorkomen en 

tegelijkertijd de imkerij en oogst van de Veluwse heidehoning te behouden.” 

6. Hoe ziet het verdere proces eruit en hoe worden de bijenverenigingen en 

gemeenteraad daarbij betrokken? 

Antwoord vraag 6: Zoals benoemd in antwoord op vraag 4 worden de bijenverenigingen 

en gemeenteraad uitgenodigd om verder mee te denken over de uitvoering en zo samen 

te komen tot een beleid waarbij een gezonde populatie van zowel honing- als wilde bijen 

voorop staat. Deze participatie vindt later dit jaar plaats onder leiding van een 

participatie begeleider. 
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